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Ooit bouwden we ons een plekje in de hemel. De vele prachtige kerken, 
kathedralen en andere imposante bouwwerken die Vlaanderen rijk is, 
getuigen nog steeds van de vakkennis en ambitie van onze voorouders. 
De tijd dat we ervan overtuigd waren dat de hoogte van de kathedraal 
recht evenredig was aan de sterkte van ons geloof, ligt ondertussen al 
even achter ons. Maar dezelfde kunde en inventiviteit kenmerken onze 
bouwsector nog steeds. Vandaag misschien wel meer dan ooit.  
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Daar heeft de COVID-19-pandemie niets aan 
veranderd, integendeel zelfs. De bouwsector 
is en blijft een belangrijke economische motor 
voor Vlaanderen. Met de Vlaamse regering 
beseffen we dat maar al te goed. Zowel in 
ons reguliere beleid – al van bij ons aantreden 
profileerden we ons meteen als een investe-
ringsregering – als in het relanceplan ‘Vlaamse 
Veerkracht’ voorzien we in heel wat middelen 
die de bouw- en vastgoedsector ten goede 
komen. Zo bouwen we aan een Vlaanderen 
dat heropleeft en beter en sterker belooft te 
worden dan ooit. 

Voor sociale woningbouw voorzien we deze 
legislatuur een ongeziene recordinvestering 
van 4,5 miljard euro. Deze middelen zullen de 
huisvestingsmaatschappijen gebruiken om be-
taalbare en kwaliteitsvolle sociale woningen te 
bouwen. Bovendien rekenen we ook op private 
initiatieven waarbij de sector betrokken wordt, 
zoals SVK Pro. Met de energie- en renovatiepre-
mies en het renteloos renovatiekrediet spelen 
we dan weer in op de baksteen in de maag van 
de Vlamingen. Heel wat Vlamingen willen hun 
woning energiezuinig maken of renoveren. 
Als Vlaamse regering ondersteunen we dat 
principe volmondig en moedigen we mensen 
aan om snel in actie te schieten. Om de premies 
nog toegankelijker te maken, vormen we de 
verschillende premies om tot één woningreno-
vatiepremie. 

En ook op het vlak van onroerend erfgoed doen 
we een ongeziene inhaalbeweging. Dankzij de 
relancemiddelen kunnen we de wachtlijst hel-
pen afbouwen voor de renovatie van een groot 
aantal monumenten. Ik maak me bovendien 
sterk dat ook het nieuwe systeem van erfgoed-
premies – dat inzet op regelmatig onderhoud – 
het vakmanschap in de bouwsector ten goede 
zal komen.  

Maar een relance is niet alleen centen uitgeven. 
Investeren alleen zal niet volstaan. Als we onze 
economie duurzaam willen herlanceren zijn 
er ook hervormingen nodig. Elke crisis moet 
aangegrepen worden als een opportuniteit om 
hervormingen door te voeren en processen 
te vereenvoudigen. En dat doen we ook: we 

grijpen het momentum aan om de werking van 
de Vlaamse overheid onder de loep te nemen en 
te verbeteren. 

We gaan voluit voor minder regeltjes en meer 
efficiëntie. We starten met een grondige her-
overweging: welke uitgaven zijn verantwoord en 
besteden we elke euro belastinggeld wel doel-
matig? Aansluitend op die heroverwegingen 
starten we jaarlijks enkele uitgavendoorlichtin-
gen op, die er samen met de uitgavennorm voor 
zullen zorgen dat onze begroting het beleid 
stuurt, in plaats van omgekeerd. 

Kortom: ons Vlaamse relanceplan moet een 
springplank zijn. Zo komen we samen sterker 
uit de crisis. Wie daar voor de crisis nog niet van 
overtuigd was, leerde de voorbije maanden het 
belang van een gezond financieel beleid waar-
deren. Als Vlaamse overheid konden we dankzij 
ons gezond financieel beleid in het verleden 
de nodige economische ondersteuning bieden 
aan onze Vlaamse ondernemers. Mensen en 
ondernemingen moeten ook in de toekomst op 
ons kunnen rekenen. Alleen dan kunnen onze 
sectoren alle uitdagingen aan.

De focus op duurzaamheid, de dringende 
renovatie van ons woningpark, de digitalisering 
van onze samenleving... Ook voor de komst van 
COVID-19 had de bouwsector aan uitdagin-
gen geen gebrek. Het komt erop aan om deze 
ontwikkelingen vooral te zien als kansen om 
hoger en verder te komen. De bouwsector heeft 
heel wat sleutels in handen. Dat maakt dat onze 
investeringen geen blanco cheque zijn aan de 
sector. Het zal erop aankomen om creatiever en 
inventiever te zijn dan ooit. Alleen op die manier 
springen we hoger en verder. 

Dankzij de relancemiddelen kunnen we de 
wachtlijst helpen afbouwen voor de renovatie 

van een groot aantal monumenten. 
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